长沙民政职业技术学院 2023 年来华留学生招生简章 (中文授课班项目)

2023 Admission for International Students

(Chinese Language Based Program)

Changsha Social Work College

一、学校简介

I. About CSWC

- 长沙民政职业技术学院创办于 1984 年,位于伟人毛泽东故里湖南省长沙市,是国家民政部和湖南省人民政府共建、湖南省教育厅直属公办普通高等院校,是全国首批国家示范性高等职业院校、中国特色高水平高职学校和专业建设计划建设单位。
- Founded in 1984 in Changsha, the capital of Hunan Province (the hometown of Chairman Mao Zedong), Changsha Social Work College (CSWC) was jointly established by the Ministry of Civil Affairs of China and Hunan Province and directly administered under Hunan Provincial Education Department. It is one of the first National Demonstration Vocational Colleges. CSWC is included in the national plan of developing distinctive high-level vocational colleges and disciplines.
- 学校设有8个二级学院;有"智慧健康养老服务与管理"和"现代殡葬技术与管理"2个国家高水平专业群;有"电子商务"、"智能控制技术"2个湖南省高水平专业群,45个专业。
- CSWC has eight schools, two national high-level specialty groups-- "Smart Elderly Care Service and Management" and "Modern Funeral Technology and Management"; two provincial first-class specialty groups-- "Electronic Commerce" and "Intelligent Control Technology", and 45 specialties.
- 学校立足民政、服务社会,以服务为宗旨,以就业为导向,走产学研结合的发展道路,培养 具有"爱众亲仁"道德精神和"博学笃行",专业品质的高素质技能型专门人才。
- Based on social work, CSWC serves the society with employment-oriented talent cultivation programs. Guided by the motto of "universal love, virtue, knowledge, and dedication", it pursues synergy between industries, academia, and research to cultivate high-caliber skilled personnel.
- 近年来,学校获得了"全国职业教育先进单位"、"国家技能人才培育突出贡献奖单位"、 "湖南省文明标兵单位"、"湖南省毕业生就业工作优秀单位"、"湖南省平安高校"等多

项荣誉称号。2019年中国特色高职院校(CCVC)排行榜发布的"声誉影响力"——学校排名全国第5位,"人才培养力"——学校排名全国第11位,并且均为湖南省第1位。

- In recent years, the school has won two national titles ("the National Advanced School of Vocational Education" and "the National Award for Outstanding Contribution to the Cultivation of Skilled Personnel"), and a number of provincial titles ("Civilized Model Organization", "Outstanding School of Employment", "Safe University", etc.). On the 2019 Chinese Characteristic Vocational College (CCVC), CSWC ranked 5th in the influence sector and 11th in the talent cultivation sector, the best ranking in Hunan.
- 学校是湖南省首批招收全日制来华学历国际学生的高职院校,于2018年招收第一批全日制来 华学历国际学生。
- CSWC is one of the first vocational colleges in Hunan Province to enroll international students for diploma programs. It enrolled the first intake of full-time international students in the diploma program in 2018.



二、申请资格

- 1. 截至 2023 年 8 月 30 日年龄在 18 周岁(含)以上、22 岁(含)以下,且身心健康、品行端正的非中国籍公民。
 - 2. 遵守中国政府法律和学校规章制度, 尊重中国风俗习惯。
- 3. 高中毕业生,同时学历生申请者要求汉语水平达到中国汉语水平考试的规定等级(HSK 四级或以上)。

II. Application Eligibility

- 1. Applicants must be non-Chinese citizens between 18 and 22 years old as of August 30, 2023, and should be in good health and of good conduct.
- 2. Applicants should abide by China's laws and regulations, and CSWC's rules and regulations, and respect Chinese customs and traditions.
- 3. Applicants should be high school graduates; degree program applicants should have a certificate of HSK Level IV or above.

三、申请类别和专业

III. Programs and Specialty

长沙民政职业技术学院每学年分为春、秋季两个学期。2023年春季学期为3月至6月, 秋季学期为9月至次年1月。

The academic year of CSWC includes 2 semesters--Spring semester and Fall semester. 2023 Spring semester: from March to June; 2023 Fall semester: from September to next January

(一) 学历生

A. Diploma Students

- (二) 非学历生(语言预科生)
- B. Non-diploma Students (Language prep students)
- 学习期限为1学期至1学年。春季学期和秋季学期均可开班,全年接受报名,根据申请来华留学生的汉语和报名情况编入不同班级。
- Duration: One semester to one academic year. Classes are available in both spring and fall semesters, and applications are open throughout the year. Based on different Chinese proficiency and application, admitted students are placed into different classes.

学院 School	序号 No.	专业中文名称 Chinese Name of Specialty	专业英文名称 English Name of Specialty
电子信息工程学院 School of Electronic Information Engineering	1	物联网应用技术	Internet of Things Applied Technology
	2	机电一体化技术	Mechatronics Technology
	3	电气自动化技术	Electrical Automation Technology
	4	工业机器人技术	Industrial Robotics Technology
	5	智能控制技术	Intelligent Control Technology
	6	应用电子技术	Applied Electronic Technology
商学院 School of Business	7	电子商务	E-Commerce
	8	国际经济与贸易	International Economics and Trade
	9	市场营销	Marketing
	10	现代物流管理	Modern Logistics Management
软件学院 School of Software	11	软件技术	Software Technology
	12	计算机网络技术	Computer Network Technology
医学院 School of Medical Sciences	13	智慧健康养老服务与管理	Smart Elderly Care Services and Management
	14	康复治疗技术	Rehabilitation Therapy Technology
民政与社会工作学院 School of Civil Affairs and Social Work	15	现代殡葬技术与管理	Modern Funeral Technology and Management
	16	婚庆服务与管理	Wedding Services and Management
	17	现代家政服务与管理	Modern Domestic Services and Management
艺术学院 School of Art	18	视觉传达设计	Visual Communication Design
	19	传播与策划	Communication and Planning
	20	环境艺术设计	Environmental Art Design
财经管理学院 School of Finance and Management	21	人力资源管理	Human Resource Management
	22	大数据与会计	Big Data and Accounting
外语学院 School of Foreign Languages	23	旅游管理	Tourism Management

四、毕业语言能力

毕业时中文能力应当达到《国际汉语能力标准》五级水平。

IV. Language Proficiency Standard at graduation

The Chinese language ability at graduation should reach Level 5 of the International Chinese Language Proficiency Standard.

五、奖学金及相关费用

- 1.国际学生新生奖学金:确认录取的我校来华留学生均可获得该奖学金,奖学金为**免除** 在校期间的学费和住宿费。
- 2.优秀国际学生奖学金:根据学生在校综合表现和学业成绩成绩,学校提供优秀国际学生奖学金,奖励金额 5000-7000 元/人/年;语言预科生就读期间通过 HSK (四级)汉语水平考试,且申请并就读本校学历生,入校当年可获得预科生奖金 4000 元/人。
- 3.相关费用:居留许可办理费:800元/一年半;入境体检费:500元;保险费:800元/ 年。

V. Scholarships and Fees

1. Scholarship for Freshmen:

This scholarship is offered for all admitted international students, in the form of tuition and accommodation waiver during their study period.

2. CSWC Scholarship for Outstanding International Students (Merit-Based):

This scholarship from **5,000-7,000 yuan/year/student** is granted for international students with outstanding performances and academic grades; language prep student who pass HSK4 and enrolled by CSWC can get **4,000 yuan/year/student**.

3.Fees. Residence Permit:800 yuan/one and a half years; Physical Examination: 500 yuan; Insurance: 800 yuan/year.

六、申请办法

1.申请截止时间

春季学期申请截止时间: 2023年1月10日

秋季学期申请截止时间: 2023 年 6 月 30 日

2.申请程序

- (1) 申请者登录线上申请系统 http://ims.csmzxy.edu.cn/eedepot.aspx, 完成基本信息填报及材料提交。
- (2) 经我校审核录取的人员,我校将向其邮寄录取通知书、JW202 表和相关报到材料,被录取者持普通护照、《录取通知书》、《外国留学人员来华签证申请表(JW202 表)、《外国人体格检查表》、《血液化验报告》等前往中国驻外使(领)馆办理来华学习(X)签证,并持上述材料,按录取通知书上规定的时间前来我校国际教育学院办理入学报到手续。

3.申请资料

- 有效护照及签证
- 外国留学人员来华签证申请表(JW202 表)
- 高中毕业证或预毕业证明
- 学习成绩单
- HSK 四级或以上证书(学历生需要提供)
- 无犯罪记录证明(汉语或英语版)(证明材料有效期为6个月。)
- •《外国人体格检查表》与《血液化验报告》(英文原件),申请人应严格按照《外国人体格检查表》中要求的项目进行检查。缺项、未贴本人照片或照片上未盖骑缝章、无医师签署检查结论和医院签字盖章的《外国人体格检查表》、无效。(检查结果有效期为6个月)
 - •入学申请表(若无申请人签字,视为无效申请)。
 - •白底2寸的彩照(8张)
 - 经济担保证明(个人或监护人银行账户存款至少1万人民币)
 - 父母护照扫描件
- •入学材料必须真实有效,一旦发现作假,将取消入学资格,所有费用将由请者自行承担。如有其它可以证明申请者学业能力和综合素质的文件,可在申请时一并提交。必要时我校可要求申请者提供其它补充材料,无论录取与否,以上申请资料(原件除外)一律不予退还。

VI. How to Apply

1. Application Deadline

Spring semester: January 10, 2023

Fall semester: June 30, 2023

2. Procedures:

(1) Applicants are required to register at http://ims.csmzxy.edu.cn/eedepot.aspx and upload required files.

(2) Applicants who are admitted by the college will receive the Admission Letter, JW202 form and relevant documents for enrollment. The admitted student should go to the Chinese Embassy or Consulate in their home country to apply for a Study visa (X visa) with their valid and original passport, the Admission Letter, the approved Foreign Student Visa Application Form (JW202 form), Foreigner Physical Examination Form, Blood Test Report, etc. The students should submit the above documents and complete the enrollment procedures prior to the time specified in the Admission Letter.

3. Documents:

- Valid passport and visa
- Approved Foreign Student Visa Application Form (JW202 form)
- High school diploma or pre-graduation certificate
- Academic transcripts
- Certificate of HSK Level IV or above (degree students)
- Certificate of Non-Criminal Records (Chinese or English version) (valid for 6 months.)
- Physical Examination Form and Blood Test Report (original copy in English). The medical examinations must cover all the items listed in the Physical Examination Form. The Form will be invalid if the applicant's photo is not affixed or stamped with a paging seal, or if the form is not signed by a physician or stamped by the hospital. (Please select the appropriate time to have a medical examination as the medical results have a 6-month validity).
 - Entrance Application Form (invalid if it is not signed by the applicant)
 - 2x2 Inch color photo with a white background (8 copies)
- Certificate of Financial Guarantee (the bank account deposit of the applicant or his/her guardian should be no less than the value of RMB 10,000 yuan)
 - Scanned copies of the passports of the applicant's parents
- Entrance documents must be true and valid, if a misrepresentation is discovered after a student has registered, the offer of admission will be revoked, and all costs shall be borne by the applicant. Any other documents that demonstrate the applicant's academic achievements and other qualifications can be submitted with the application. If necessary, we may request additional documents. Please note that all the application materials (except for the original documents) will not be returned.

七、联系方式

办公电话: 0731-82926763 地址: 湖南省长沙市雨花区香樟路 22 号国际教育学院

联 系 人: 廖老师 邮编: 410004

电子邮箱: <u>1272083@csmzxy.edu.cn</u> 学校网址: <u>http://www.csmzxy.edu.cn/</u>

VII. Contact Us

Tel: 86-731-82926763

Add: School of International Education, No. 22 Xiangzang Road, Yuhua District, Changsha

City, Hunan Province

Contact: Ms. Liao Postcode: 410004

Email: 1272083@csmzxy.edu.cn Website: http://www.csmzxy.edu.cn/

八、学校概览

VIII. Campus photo



图 1 学校大门 School Gate

图 2 中心广场 Central Square



图 3 风雨足球场 Football Field

图 4 图书馆 Library



图 5 大运馆(篮球馆) Basketball Gym

图 6 笃行湖 Duxing Lake

九、留学民院集锦

IX. Life in CSWC



图 7 亲历长沙--春暖花开 Experience Changsha--Spring Blossom



图 8 亲历长沙--橘子洲头 Experience Changsha--Orange Isle



图 9 "感知中国"文化课--品清香茗茶 Reading China--Chinese Tea Culture Class



图 10 "感知中国"文化课--习中华武术 Reading China--Chinese Kung Fu Class

十、长沙掠影

X. Sights in Changsha



图 11 橘子洲

图 12 岳麓山爱晚亭

Orange Isle

Aiwan Pavilion



图 13 长沙最高楼-九龙仓国际金融中心

图 14 梅溪湖国际文化艺术中心

Changsha IFS

Meixihu International Culture and Arts Center